
روزنامه

»وزنه برداری« همچنان بی قانون و بلاتکلیف؛

قحطالرجال!
صفحه 7

نیمکتِ پرابهام؛

۴پرسپولیسیگزینههای
جانشینی»مهدویکیا«

صفحه 7

فصل ریزش ها در فدراسیون فوتبال؛

منصوبان»خوبانعالم«
رفتنیشدند
صفحه 7

شهیدی که تابوت ندارد...

برایمادرشهید
باباخانیکهقلعه
قلبهایمانرافتحکرد
صفحه 3

اندرحکایتِ سایه روشن های
 »اقتصاد  دستوری«؛

الزامِجایگزینی
سیاستِقیمتگذاری
دستوریبامکانیزمبازار

صفحه 2

آخرین جزئیات از رتبه بندی معلمان؛ 

تخصیصبودجه
۴۰هزارمیلیاردتومانی
صفحه 2

آش همان آش و کاسه همان کاسه؛

تیرهایزهرآگینبرپیکر
نحیفوالیبالاصفهان

صفحه 6

دوشنبه
 2 اسفند 1400 

قیمت: 3000 تومان

شماره 964

نی
ها

فرا
ن 

سی
دح

حم
ی م

آقا
ب 

جنا
ن 

ضم
د. 

ردی
ر گ

اط
م خ

 تال
ف و

اس
ب ت

وج
« م

نی
ها

فرا
ی 

باد
ودآ

 دا
لله

سدا
ج ا

حا
د »

ه یا
زند

د( 
هی

 ش
وی

 )اب
لی

تعا
ضر

گ ح
زر

درب
ت پ

ذش
درگ

م.
ایی

نم
می 

ت 
سئل

ن م
دگا

مان
باز

یر 
سا

ی 
 برا

یی
یبا

شک
ر و 

صب
ی و 

مان
آس

در 
ن پ

ی آ
 برا

ت
رجا

و د
 عل

ی و
بد

ش ا
رام

ت آ
سلی

ض ت
عر



2
روزنامه

دوشنبه 2 اسفند 1400-  شماره 964

دنیای هوادار یاد وخاطره شهدا بویژه شهید »محمود داودآبادی فراهانی« 

که پدرش حاج اسدالله به فرزندش پیوست را گرامی می دارد

رهبر معظم انقلاب: شما خانواده  های معزّز شهیدان، حقیقتاً از جمله  فداکارترین مردم کشور ما و انقلاب هستید.

آموزش

آخرین جزئیات از رتبه بندی معلمان؛ 

تخصیص بودجه 40 هزار
 میلیارد تومانی

لایحه رتبه بندی معلمان از اوایل دهه 90 مطرح شد و پس از 
یک دهه کش و قوس، این لایحه در آخرین روزهای دولت 
دوازدهم به مجلس ارسال و پس از تصویب در مجلس به 
شورای نگهبان ارسال شد البته شورای نگهبان اشکالاتی را 
به لایحه رتبه بندی معلمان وارد و آن را برای رفع ابهامات به 

مجلس فرستاد.
در ماه های اخیر، جمعی از فرهنگیان در استان های مختلف 
کشور در اعتراض به عدم اجرای رتبه بندی معلمان تجمعات 
مختلفی را برگزار کردند، خواسته آنها اجرای دقیق و سریع این 
لایحه است. آنگونه که از میان صحبت های مسئولان دولت و 
مجلس برمی آید، رتبه بندی معلمان در بودجه سال 1401 دارای 
اعتبار 25 هزار میلیارد تومانی است اما هم اکنون اختلاف نظر 
جدی درباره شیوه اجرای آن و تأمین اعتبار 12.5 هزار میلیارد 

تومانی آن برای 6 ماهه دوم سال 1400 است.
اعتبار پایداری برای اجرای رتبه بندی  در بودجه سال 1400 
معلمان در نظر گرفته نشده بود؛ از سوی دیگر کمیسیون 
آموزش مجلس تغییراتی را در لایحه پیشنهادی رتبه بندی 
معلمان ایجاد کرده است که بار مالی آن را افزایش می دهد 
و همین مسائل محل اختلاف نظر در اجرا است. با این حال 
شورای نگهبان با اعمال اشکالاتی به رتبه  بندی مصوب مجلس 
که مهمترین آن اصل 75 است آن را برای اصلاح مجدد به 

مجلس ارسال کرد.
»علیرضا منادی« -سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس- با اشاره به اینکه اشکالات شورای نگهبان به لایحه 
رتبه بندی معلمان اصلاح شد، گفت: معتقدیم لایحه،  پول 
به همراه دارد و رتبه بندی برای یک سال است که در سال 
1400، برای 6 ماه اجرا می شود در نتیجه پول تعیین شده 

کفایت می کرد.
وی افزود: در کمیسیون تلفیق بودجه 1401، 15 هزار میلیارد 
برای  آینده  سال  تومان  میلیارد  هزار   25 بر  علاوه  تومان 
رتبه بندی معلمان در نظر گرفته شد و در مجموع حدود 40 
هزار میلیارد تومان تعیین شد تا اگر امسال مشکلی پیش 
آمد یا اینکه شورای نگهبان مجدد به مصوبه اشکال گرفت، 
این موضوع جزء دیون باشد و از محل 15 هزار میلیارد تومان 

تامین شود.
روز یکشنبه، یکم اسفند ماه مجلس شورای اسلامی در جریان 
با  بررسی گزارش کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری 
اصلاح لایحه نظام رتبه بندی معلمان جهت تأمین نظر شورای 
نگهبان موافقت کرد. بخشی از اصلاحات لایحه رتبه بندی 

معلمان بدین شرح است:
طبق ماده 3 اصلاح شده، معلمان براساس شایستگی های 
رتبه های  در  خود  تجربه  و  حرفه ای  و  تخصصی  عمومی، 
پنجگانه به ترتیب: آموزشیار معلم، مربی معلم، استادیار 

معلم، دانشیار معلم و استاد معلم قرار می گیرند.
طبق تبصره اصلاح شده ماده 4، استفاده کارکنان کادر اداری 
وزارت آموزش و پرورش که برای خدمت معلمی استخدام 

شده اند  نیز مشمول این قانون می شوند.
در  ماده 5 اصلاحی آمده است: کسب رتبه های بالاتر مستلزم 
حداقل پنج سال خدمت در هر یک از رتبه ها و کسب سایر شرایط 

لازم تعیین شده در آیین نامه اجرائی این قانون خواهد بود.
همچنین حداقل سابقه خدمت معلمی برای کسب رتبه های 
دانشیار معلم و استاد معلم به ترتیب)15( و)21( سال است و 
ارفاقات مذکور در تبصره های )1( و )2( این ماده، از این مدت 

کسر می شود.
در ماده 6 اصلاحی آمده است: برای رتبه های موضوع این 
قانون، فوق العاده رتبه بندی در احکام کارگزینی معلمان 
تعیین می شود. فوق العاده مذکور برای معلمان با رتبه 
آموزشیار معلم حداقل چهل و پنج درصد)45%(، مربی معلم 
حداقل  معلم  استادیار  درصد)%55(،  پنج  و  پنجاه  حداقل 
شصت و پنج درصد)65%(، دانشیار معلم حداقل هفتاد و پنج 
درصد)75%( و استاد معلم حداقل نود درصد)90%( مجموع 

امتیازات حق شغل و حق شاغل و فوق العاده شغل است.

سرمقاله

اندرحکایتِ سایه روشن های »اقتصاد دستوری«؛

الزامِ جایگزینی سیاستِ قیمت گذاری دستوری با مکانیزم بازار

در »اقتصاد دستوری« که به اصطلاحِ اقتصاد برنامه ریزی 
هم شناخته می شود، برنامه ریزی های اصلی اقتصادی بر 
عهده دولت است که ابزارهای لازم تولید یا نظارت بر تولید 
را در سطح جامعه در اختیار دارد. در این نوع اقتصاد نه تنها 
دولت تعیین قیمت ها و کنترل و نظارت بر فرآیند تولید 
را بر عهده دارد، بلکه حتی در مواردی به محدود کردن یا 
بطور کلی منع رقابت در بخش خصوصی نیز اقدام می کند.

همچنین در شدایطی که تجارت و اقتصاد در انحصار و 
کنترل دولت است و مقامات دولتی، اولویت های اقتصادی 
کشور را تعیین می کنند و تمام قوانین و دستورالعمل ها 
طبق برنامه های مدون دولت تنظیم می شود. همه مشاغل 
از طرح و برنامه های دولت پیروی کرده و نمی توانند نسبت 

به تاثیرات و فشارهای بازار آزاد، واکنش نشان دهند.
اما مساله دخالت دولت در قیمت گذاری، همواره یکی 
بوده  اقتصاددانان  و  کارشناسان  بحث های  مهمترین  از 
مطرح شده  زمینه  این  در  مختلفی  نظرهای  تاکنون  و 
است. بطور کلی نقش دولت در نحوه مواجهه با اجرای 
سیاست های کنونی قیمت، در توسعه و رشد صنایع ملی 
و یا در نابودی و عدم رقابتی نمودن آن ها بسیار تعیین 

کننده است. 
موافقان اقتصاد دستوری معتقدند که دخالت دولت در 
قیمت گذاری باتوجه به برخی شرایط مانند اقتصاد دولتی، 
وجود انحصارات، نبود رقابت پذیری و وابستگی صنایع به 
یارانه دولتی و... بخصوص در زمینه کالاهای اساسی، بسیار 
ضروری و تضمین کننده حقوق و حمایت از مصرف کنندگان 
است و شرایط کنونی ایجاب می کند تا زمانی که شرایط 
برای اجرای کامل اقتصاد رقابتی فراهم نشده، دولت در 

عرصه قیمت گذاری ورود کند. هرچند که این دخالت در 
کوتاه مدت به ضرر تولید کننده باشد. 

اما مخالفان اقتصاد دستوری اذعان می کنند، قیمت گذاری 
به شیوه دستوری نه تنها ثبات مالی و اقتصادی را در کشور 
حاکم نمی کند بلکه به شاکله اقتصاد آسیب خواهد زد. 
بنابراین با نظام قیمت گذاری دستوری نمی توان اقتصاد 
کشور را اداره کرد و خروج کالاها از نظام قیمت گذاری 
دستوری می تواند اقتصاد کشور را به سمت درست هدایت 
کرده و بازار از طریق نظام عرضه و تقاضا اداره می شود. 
در واقع موضوع قیمت گذاری در کوتاه مدت می تواند یک 
راهکار درست باشد اما در بلندمدت به بازار سرمایه کشور 

آسیب خواهد زد. 
از ضعف های اقتصاد دستوری می توان به مشکل انگیزشی 

و محاسبه اقتصادی با مشکل دانش اشاره کرد. با ثبت 
قدرت در دستان برنامه ریزان دولتی و در غیاب تقریبی 
یا کامل بازار آزاد برای کنترل قیمت و ایجاد هماهنگی 
بین مشاغل اقتصادی، اقتصادهای دستوری و برنامه ریزی 

کارآمد اقتصادی با دو مشکل فوق مواجه می شوند. 
دولت با طرح این مبحث که مالک منابع طبیعی اقتصادی 
مهمی مانند نفت و گاز و... است، به شکل مستقیم یا 
بنگاه های  بزرگ ترین  مدیریت  و  مالکیت  غیرمستقیم 
اقتصادی کشور را در اختیار گرفته و سیاست های حمایتی، 
که تا به امروز در برخی صنایع در پیش گرفته بعضا منجر 
به تعطیلی و یا عقب ماندگی آن صنعت از استانداردهای 
بین المللی شده است که نمونه بارز آن صنعت خودروسازی 

است. 
نکته بسیار مهمی که مخالفان تعیین قیمت های دستوری 
)که معمولا پایین تر از قیمت تعادلی بازار در صورت استفاده 
از مکانیزم عرضه و تقاضا تعیین می شود( بیان می کنند این 
است که، قیمت دستوری باعث افزایش تقاضا و کاهش 
عرضه می شود و تداوم این روند منجر به افزایش قیمت ها 
خواهد شد، اما تولیدکنندگان از این افزایش قیمت نفع 
نخواهند برد چرا که دولت آن ها را ملزم به عرضه در قیمت 
پایین کرده است، در نتیجه به مرور زمان تولیدکننده عرضه 
را کم می کند و از طرف دیگر بدلیل کمبود عرضه و افزایش 
تقاضا در بازار، قیمت ها افزایش می یابد و در این بین، 
واسطه ها می توانند این اختلاف قیمت را نصیب خود کنند 
و رانت هزاران میلیاردی نصیب دست های پنهانی می شود 

که همیشه بر گلوی تولیدکننده فشار می آورد. 
موجب  مختلف  صنایع  در  قیمت گذاری  نظام  بنابراین 
رانت های زیادی می شود و دلال ها ثروتمندتر خواهند شد، 
با توجه به توضیحات فوق، دولت سیزدهم نباید  پس 
به خصوص قیمت گذاری  اقتصادی  نادرست  مسیرهای 
دستوری کالا و خدمات را در پیش بگیرد. چرا که این 
مختلف  صنایع  به  جدی  آسیب های  بر  علاوه  رویکرد 
کشور، شرایط مصرف کننده را نیز بهتر نمی کند. راهکار 
اصلی، برداشتن موانع از سر راه تولید است که یکی از این 
موانع تعیین قیمت گذاری دستوری است که بی انگیزگی 

تولیدکنندگان را در پی دارد. 
در حقیقت تجربه قیمت گذاری دستوری در کشور در چند 
سال گذشته نشان می دهد که این رویه نه تنها در کاهش 
التهابات قیمتی و تنظیم بهینه بازار کمک کننده نبوده، 
بلکه عموماً به توزیع رانت و عدم بهره وری منجر شده که 
از دولت سیزدهم انتظار می رود که سیاست قیمت گذاری 
دستوری کالاها را با مکانیزم بازار جایگزین کند تا همه 
فعالیت ها بر اساس شفافیت و رقابت شکل بگیرند، زیرا 
اقتصاد ایران یک اقتصاد تورمی است و مشکل اقتصاد 
کشور رشد نقدینگی و ایجاد تورم بواسطه آن است و راهکار 
مبارزه با افزایش قیمت ها، مهار رشد نقدینگی است نه مهار 

قیمت فروشنده ها.

طبق اطلاعات اعلامی از شبکه شاد - کانال 
مدارس-  سلامت  مراقبین  رسانی  اطلاع 
تا   ۱۲ مشمول  دانش آموزان  کل  جمعیت 
شش  دوازدهم(،  تا  هفتم  )پایه  ساله   ۱۸
میلیون و ۵۰۳ هزار و ۲۵۸ نفر است. تا روز 
۲۷ بهمن ماه سال جاری پوشش نوبت اول 
در کل جمعیت ۸۶ درصد و پوشش کامل 
واکسیناسیون و دریافت دونوبت واکسن، در 

کل جمعیت ۷۶ درصد است.
بر این اساس تعداد تزریق دز اول واکسن در جمعیت دانش آموزی پنج میلیون و ۵۹۱ 
هزار و ۱۷۹ مورد و تعداد تزریق دز دوم چهار میلیون و ۹۳۲ هزار و ۸۵ مورد است. 
مطابق میزان پوشش واکسیناسیون دانش آموزان ۱۲ تا ۱۸ ساله، تا ۲۷ بهمن ماه، استان 
مازندران با ۸۶ درصد بیشترین پوشش و استان قم با ۴۹ درصد کمترین پوشش دز 

دوم را دارند.
بر اساس این گزارش، همچنین در جمعیت معلمان مدارس غیردولتی تا کنون ۹۵ درصد 
دز اول واکسن، ۹۰ درصد دز دوم و ۴۸ درصد دز سوم واکسن خود را دریافت کرده اند. در 
میان معلمان مدارس غیردولتی، ۹۳ درصد دز اول، ۹۰ درصد دز دوم و ۴۹ درصد دز سوم 
و در میان معلمان حق التدریسی و سرباز معلم نیز ۹۴ درصد دز اول، ۸۸ درصد دز دوم 

و ۳۸ درصد دز سوم واکسن کرونا را دریافت کرده اند.

»معاونت بهداشت وزارت بهداشت، درمان و 
کرد:  اعلام  گزارش  یک  در  پزشکی«  آموزش 
میانگین میزان رعایت بهداشت فردی در اماکن 
عمومی استان های کشور در بازه زمانی ۱۳ تا 
۲۷ بهمن، ۶۰.۷۳ درصد بوده و در این شاخص، 
بیشترین میزان رعایت مربوط به فرودگاه ها با 
هم  رعایت  میزان  کمترین  و  درصد   ۹۷.۸۳
مربوط به کارگاه ها و صنایع کوچک زیر ۲۵ نفر 

با ۵۴.۰۸ درصد است. میانگین استفاده از ماسک در شاغلان و خدمت گیرندگان به تفکیک 
اماکن عمومی استان های کشور نیز در این مدت، ۵۴.۸۲ درصد بوده که بیشترین میزان 
استفاده از ماسک در اماکن عمومی مربوط به فرودگاه ها با ۹۵.۶۵ درصد و کمترین میزان 
استفاده از ماسک مربوط به مراکز ورزشی با ۴۵.۸۹ درصد است. میانگین درصد رعایت 
پروتکل فاصله گذاری در اماکن عمومی استان های کشور از ۱۳ تا ۲۷  بهمن ماه ۱۴۰۰، 
۵۵.۴۳ درصد بود که بیشترین میزان رعایت مربوط به اداراه ها و سازمان ها با ۸۵.۳۶ درصد 

و کمترین میزان رعایت مربوط به مراکز ورزشی با ۴۶.۹۶ درصد  است.
در عین حال، میانگین درصد رعایت پروتکل واکسیناسیون در اماکن عمومی کشور از ۱۳ تا ۲۷ 
بهمن ماه ۱۴۰۰، ۸۵.۲۳ درصد بوده و بیشترین میزان رعایت پروتکل واکسیناسیون در اماکن 
عمومی در استادیوم با ۹۵.۶۵ درصد و کمترین میزان در کارگاه ها و صنایع کوچک با ۷۸.۳۷ 

درصد بوده است.

آخرین آمار از واکسیناسیون در نظام آموزشی کشور اعلام شد؛

واکسیناسیون کامل ۷۶ درصد دانش 
آموزان ۱۲ تا ۱۸ ساله

»معاونت بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی«:

شیوه نامه های بهداشتی 57/12 درصد 
رعایت می شود

بهداشتوسلامت

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم
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اجتماعی
سکسکه از علائم ابتلا به امیکرون است!

مطالعات اخیر نشان داده اند که سکسکه های مداوم و مکرر ممکن است از علائم ابتلا به واریانت جدید کرونا یعنی 
امُیکرون باشد. براساس تحقیقی که در سال ۲۰۲۰ روی یک مرد ۶۴ ساله صورت گرفت، مشخص شد سکسکه  بی وقفه 

فقط می تواند نشانه ای از ابتلا به کووید-۱۹ باشد.

انرژیراهومسکن کشاورزی

»امید جهان نژادیان« -مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان خوزستان- اعلام کرد 
که واردات حدود یک میلیون تن کالای اساسی از طریق بندر امام تا پایان سال در 
دستور کار قرار دارد و ممکن است این واردات تا ۱۵ فروردین ماه سال آینده ادامه 
یابد. وی افزود: در سال جاری حدود سه میلیون و ۷۰۰ هزار تن کالای اساسی از 
طریق بندر امام خمینی به کشور وارد شده  و ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار تن از این کالاها 
تاکنون بارگیری شده  است و براساس برنامه ای که شرکت بازرگانی دولتی برای 

استان ها در نظر می گیرد، حمل می شوند.
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان خوزستان  اظهارداشت: وضعیت کالاهای اساسی 
در استان پایدار و نرمال است و مشکلی از بابت این کالاها وجود ندارد و در حال حاضر 
دو فروند کشتی اقیانوس پیما حامل ۶۶ هزار و ۳۰۰ تن گندم و ۴۳ هزار تن روغن 

در اسکله های ۲۱ و ۲۳ بندر امام خمینی پهلودهی شده اند و در حال تخلیه هستند.
جهان نژادیان با اشاره به میزان واردات کالاهای اساسی در سال جاری عنوان کرد: 
امسال حدود سه میلیون و ۷۰۰ هزار تن کالای اساسی از طریق بندر امام خمینی 
)ه( به کشور وارد شده است و ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار تن از این کالاها تاکنون 
بارگیری شده اند و بر اساس برنامه ای که شرکت بازرگانی دولتی برای استان ها در 

نظر می گیرد، حمل می شوند.

»محمود محمودزاده« - معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی- با بیان اینکه 
شش راهبرد در نهضت ملی مسکن مدنظر قرار گرفت که اولین اقدام شامل توسعه 
و تامین مسکن است افزود: در سالهای ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ پیشرفتهای قابل ملاحظه ای 
در صدور پروانه صورت گرفت؛ به طوری که از ۳۶۰ هزار واحد در سال ۱۳۹۸ به ۴۶۰ 
هزار واحد در سال ۱۳۹۹ رسیدیم و پیش بینی این است که به ۵۲۰ هزار واحد در 
سال ۱۴۰۰برسیم. در واقع سیکل افولی که از سال ۱۳۹۴ به بعد داشتیم دارد به 

سمت بالا برمی گردد.
محمودزاده، رویکرد وزارت راه و شهرسازی را نزدیک کردن قیمت تمام شده مسکن به 
توان خانوار دانست و گفت: یکی از اقدامات بحث اجاره ۹۹ ساله زمین است. به هر 
حال زمین حدود ۴۰ درصد از هزینه ساخت را به خود اختصاص می دهد که با این 

روش قیمت مسکن می تواند ۴۰ درصد کاهش پیدا کند.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اقدامات انجام شده در طرح نهضت ملی 
مسکن خاطرنشان کرد: طی چهار و نیم ماه گذشته که قانون جهش تولید مسکن 
به وزارت راه و شهرسازی ابلاغ شده حدود ۹۸۰ هزار واحد زمین با کاربری مسکونی 
تامین شده و ۳۲۰ هزار واحد یا آماده شده یا آماده شروع عملیات اجرایی است. در 

کمتر از پنج ماه تامین حدود یک میلیون زمین، کار بزرگی است.

بررسی وضعیت ورودی سدهای کشور نشان می دهد، میزان حجم ورودی های 
سال آبی جاری کاهشی معادل ۱۵ درصد نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته 
دارد، اما با توجه به اینکه ذخایر برفی سال جاری تاکنون نسبت به سال قبل بیش 
از دو برابر بوده که ذوب برف در ماه های آتی باعث رشد ورودی  به سدها خواهد 
شد. میزان پرشدگی سد زاینده رود در استان اصفهان، سدهای استان تهران، سدهای 
حوضه آبریز دریاچه ارومیه و سدهای استان خوزستان در شرایط فعلی به ترتیب 
حدود ۱۰، ۱۷، ۳۵ و ۴۹ درصد بوده و با توجه به بارش های مناسب جنوب کشور 

در سال جاری، سدهای استان هرمزگان تقریبا در شرایط پرشدگی کامل قرار دارند.
داریوش مختاری - کارشناس مدیریت منابع آبی با اشاره به فقر آبی در ایران، به 
ایسنا گفت: شرایط منابع آبی کشور مطلوب نیست و باید راه چاره ای برای آن 
اندیشیده شود، چراکه در غیر این صورت شاهد مهاجرت های داخلی خواهیم بود.

وی با بیان اینکه وضعیت منابع آبی در هر دو بخش سطحی و زیرزمینی مورد قبول 
نیست، اظهار کرد: فاصله بین کم  آبی های خطرناک  در هر سال، بیشتر و بیشتر می  
شود و معنای این وضعیت، پاسخگو نبودن جیره  بندی ها برای تامین آب منازل و 
در نتیجه، گام گذاشتن های آغازین در مسیر خالی از سکنه  شدن تدریجی در بخش 

های مختلف کشور است.

به ساخت بیش از نیم میلیون 
مسکن رسیده ایم

اوضاع آبی سدها 
مناسب نیست

واردات و ذخیره سازی یک میلیون تن 
کالای اساسی در بندرامام

اقتصادکلان

»مرکز آمار ایران« اعلام کرد:

تمام شاخص های تورم
 نزولی شدند

دولت سیزدهم کشور را با بالاترین تورم ۷۰ سال اخیر از 
دولت دوازدهم تحویل گرفت و در شش ماه گذشته با 
انضباط بودجه ای، مالی و پولی، جلوی رشد پایه پولی و 
تورم را گرفته است. گزارش جدید مرکز آمار هم گویای 
این مسئله است به طور یکه نرخ تورم سالانه بهمن ماه 
1400 برای خانوارهای کشور به 41,4 درصد رسیده است 
که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل، 1.0 واحد درصد 

کاهش نشان می دهد.
همچنین نرخ تورم نقطه ای در بهمن ماه 1400 به عدد 
35,4 درصد رسیده است. نرخ تورم نقطه ای بهمن ماه 
کاهش  درصد  واحد   0,5 قبل  ماه  با  مقایسه  در   1400
یافته است. نرخ تورم نقطه ای گروه عمده »خوراکی ها، 
آشامیدنی ها و دخانیات« با کاهش 1,9 واحد درصدی به 
40.7 درصد و گروه »کالاهای غیرخوراکی و خدمات« با 

افزایش 0.1 واحد درصدی به 32.5 درصد رسیده است.
این در حالی است که نرخ تورم نقطه ای برای خانوارهای 
شهری 35,3 درصد می باشد که نسبت به ماه قبل 0,5 
واحد درصد کاهش داشته است. هم چنین این نرخ برای 
خانوارهای روستایی 35,٨ درصد بوده که که نسبت به ماه 

قبل 0,7 واحد درصد کاهش داشته است.
همچنین نرخ تورم ماهانه بهمن 1400 به 2,1 درصد رسیده 
که در مقایسه با همین اطلاع در ماه قبل، 0.3 واحد 
درصد کاهش داشته است. تورم ماهانه برای گروه های 
عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« و »کالاهای 
غیرخوراکی و خدمات« به ترتیب 3.9 درصد و 1.1 درصد 

بوده است.

خاکریزخاطرات

باذن الله...

آفتاب در بلندای آسمان بود که پیکر شهداء را برای تدفین 
به بوستان بهاران رساندیم. مادری آرام از میدان ابوذر تا 
بهاران همراهی مان کرد بدنبال گمشده اش بود، خودش را 

کنار مزار شهید رسانده بود.
اینجا تهران، بوستان بهاران صدای مرا از سینه مادری که 
دلش بی تاب دیدار فرزندش هست می شنوید، سنگ های 
سپید بر روی پارچه سبز با گل های رنگارنگ تزیین شده 
بود، مادر شهید باباخانی چشم از سنگ مزارهای سفید 
که رویش نوشته بود پیامِ ما روشن است تا آخرین نفس 

پیام مان مرگ بر آمریکاست، بر نمی گرفت.
مجید باباخانی مزار ندارد، سالهاست که مادرش چشم 
انتظار است، دجله رودی خروشان است و راستش وقتی 
دیدم یکی از این شهداء از شرق دجله آمده با خودم گفتم 
دجله چشم ها و اشک های توست مادر... خواستم تصویر 
فرزندت را پیدا کنم گشتم در این مجازآباد اما فقط یک 
تصویر را یافتم، ببخش مادر؛ از شما عمری گذشت و من 
نیامدم خانه ات را دق الباب کنم، ببخش من را، راستش 
با خودم عهد کرده بودم هر مادری و هر شهیدی را دیدم 
به قدر توان برایش بنویسم و از احوال مومنانه شان برای 

مردم بگویم، ببخش که دیر رسیدم مادر...
اما این را هم بگویم، همه ما که امروز در کنار هم جمع 
شده بودیم یک خون شریکی ای با هم داشتیم و داریم. 
غمگین نباش مادر که این پسرانت گرداگردت هستند.  
می دانم تو روزی هزار بار شهید می شوی. شهیدی که 
سنگ صبور آلاله هاست و سنگ قبر ندارد مثل لاله ها، به 

تو می گویند. شهیدی که تابوت ندارد...
را  استخوان هایت  برادرم؛  آمدی  راستی! چه خوب شد 
هنگام خاکسپاری دیدم، در حقیقت آن ها چند استخوان 

در تابوت نبود، بلکه نشانه و تندیس جوانمردی بود. چه 
خوب شد آمدی برادر! آدینه هفدهم دی ماه بود و تو به 
معراج رسیده ای و قطار انتظار افتاده روی ریل ظهور، ما 
منتظریم تا در واپسین ایستگاه تاریخ، نور را مضاعف 
کنیم و ببینیم بیعت ماه را با خورشید و بگرییم همراه 
با مادرت چون ابر در بهاران؛ و زیر لب از خون جوانان 
وطن لاله دمیده بخوانیم... آری! ما نیازمند شهیدانیم! و 
نیازمندیم به زیارت قبور مطهرشان! و به گرفتن آش نذری 
و خرما از دست پدر و مادر شهداء... من خود نیاز دارم 
هر از گاهی بروم گلزار شهدا و بر مزار منورشان بنشینم 
و آن ها برایم فاتحه ای بخوانند، قدم بزنم و بنوشم هوای 

معطر گلزار شهدا را...
پیکر  تشییع  از  پس  روز  چند  را  متن  این  پی نوشت: 
شهیدان گمنام بوستان بهاران نوشتم، یکی از دوستان 
گفت: به گمانم! این بانوی مکرمه خواهر شهید است... 
خواستم متن را اصلاح کنم، اما با خود گفتم چه فرقی 
می کند، از خواهر هم می تواند عطر مادر را استشمام کرد، 
به هر روی متن را به نیت مادر شهید نوشتم چه در قید 

حیات باشد چه...

شهیدی که تابوت ندارد...

برای مادر شهید باباخانی که قلعه قلب هایمان را فتح کرد

رضا شاعری

  نویسنده
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استان ها
روند افزایشی امیکرون در کودکان

رئیس مرکز طبی کودکان تهران گفت: روزانه حدود ۱۵۰ تا ۲۰۰ مراجعه سرپایی داریم و حدود ۱۰ تا ۱۵ بستری جدید 
داریم. همچنین میزان موارد بستری ۲ برابر پیک قبلی شده است. اکنون حدود ۷۰ کودک بیمار بستری داریم که ۲۰ 
نفر آنها در بخش ICU بستری هستند. علائم غالب در کودکان تب، سرفه، خروسک و در برخی علائم گوارشی است.

سیستانوبلوچستان

آذربایجانغربی

صبح روز گذشته ۱۰۰ تُن روغن خوراکی توسط نیروی دریایی 
سپاه کشف و توقیف شد. روز یکشنبه -اول اسفند ماه ۱۴۰۰- 
رزمندگان پایگاه دریایی امام علی)ع( نیروی دریایی سپاه 
چابهار، پس از رصد اطلاعاتی موفق شدند پنج فروند شناور 

حامل روغن خوراکی قاچاق که به مقصد یکی از کشورهای 
همسایه بارگیری شده بود را توقیف کنند.

»ناوسالاریکم پاسدار محمد نوذری« -فرمانده پایگاه دریایی 
امام علی )ع( چابهار- در این خصوص گفت: در راستای مبارزه 
با قاچاق کالا و بنا به دستور سردار فرمانده نیروی دریایی سپاه، 
رزمندگان پایگاه دریایی امام علی)ع( چابهار موفق به شناسایی 
و توقیف یک محموله قاچاق سازمان یافته روغن خوراکی که 
به مقصد یکی از کشورهای همسایه در حال حرکت بود اقدام 
و برای ادامه روند رسیدگی قضایی به اسکله پایگاه دریایی 

امام علی)ع( چابهار منتقل کردند.
 وی با اشاره به اشراف اطلاعاتی یکپارچه در سواحل مکران 
اظهار داشت: طبق رصد های اطلاعاتی انجام شده این باند 
قاچاق سازمان یافته ، محموله روغن خوراکی  به میزان ۱۰۰ 
تن از طریق مسیر دریایی و با استفاده از  ۴ فروند شناور باری 
از مبدا یکی از روستاهای ساحلی چابهار بارگیری و به مقصد 

یکی از کشورهای همسایه در حال حرکت بود.
فرمانده پایگاه دریایی امام علی)ع( در پایان اعلام کرد: نیروی 
دریایی سپاه با جدیت بنا به دستور فرمانده نیروی دریایی 

سپاه برای مبارزه قاطع با قاچاق سازمان یافته لحظه ای درنگ 
نکرده و قاطعانه با آنان برخورد مؤثر می کند.

گفتنی است؛ این باند قاچاق سازمان یافته، محموله روغن 
خوراکی از طریق مسیر دریایی و با استفاده از  چهار فروند 
شناور باری از مبدا یکی از روستاهای ساحلی چابهار بارگیری 
و به مقصد یکی از کشورهای همسایه در حال حرکت بود. 
اکنون متهمان به مراجع قضایی تحویل داده شدند. مدتی 
است که قاچاق روغن خوراکی تولید داخل به خارج از مرزها 

باعث افزایش قیمت این کالا در فروشگاه ها شده است.

»علی علیزاده« - سفیر جمهوری آذربایجان در ایران- در دیدار با 
استاندار آذربایجان غربی در ارومیه، با اشاره به تنظیم توافقی 
برای توسعه تجارت بین کشورش و جمهوری اسلامی، گفت: 
52 کالای تولیدی و صادره از 2 طرف در قالب این توافق 
مشمول تعرفه و تجارت ترجیحی خواهد شد. امیدواریم این 
توافق بین 2 طرف در آینده نزدیک، سبب بهبود تجارت بین 

جمهوری اسلامی ایران و جمهوری آذربایجان شود.
سفیر جمهوری آذربایجان در ایران، با اشاره به سابقه طولانی 
همکاری اقتصادی 2 طرف برپایه اشتراکات دینی، فرهنگی و 
اجتماعی بین ایران و جمهوری آذربایجان، عنوان کرد: روسای 
جمهور ایران و آذربایجان نیز بر ارتقای همکاری تاکید دارند و 

همین امر به خوبی زمینه را برای توسعه روابط هموار می کند.
در سال  بین 2 کشور  تجارت  درصدی  افزایش 30  از  وی 
گذشته میلادی خبر داد و بیان کرد: در نظر داریم بر پایه 
توافق جدید، این میزان تجارت 2 تا سه برابر شود که در این 

صورت، به اهداف خود خواهیم رسید.
علیزاده بازسازی مناطق آزادشده در منطقه قره باغ را زمینه 
ای برای توسعه همکاری ها با ایران به ویژه آذربایجان غربی 
عنوان کرد و ادامه داد: همچنین جمهوری آذربایجان در صدد 
است تا از ظرفیت سرمایه گذاران کشورهای مختلف برای 
اجرای طرح های گوناگون استفاده کند که در این باره نیز با 
همه توان میزبان سرمایه گذاران ایرانی به ویژه از آذربایجان 

امسال  اسفند(   20( مارس   11 روز  در  بود.  خواهیم  غربی 
اجلاسی در کشور آذربایجان با هدف جذب سرمایه گذاران 
برگزار خواهد شد که امیدواریم سرمایه گذاران آذربایجان غربی 

هم در آن حضور یابند.
سفیر جمهوری آذربایجان در ایران، جمهوری آذربایجان را یکی 
از مقاصد محصولات کشاورزی آذربایجان غربی دانست و 
افزود: علاوه بر آن، اقلام صادراتی به روسیه از خاک جمهوری 
آذربایجان می گذرد که در صدد هستیم تا این ترانزیت را 

تسهیل کنیم.
وی از کمک این کشور به ترانزیت کالاها به سمت ترکیه 
از خاک نخجوان تاکید کرد و ادامه داد: ترددهای مسافری 

هوایی در روزهای آتی با لغو محدودیت های کرونایی در این 
کشور آغاز می شود که درصدد هستیم تا تردد زمینی را نیز 
در آینده از سر بگیریم. در مورد نخجوان نیز از ابتدا مشکلی 
برای تردد با ایران وجود نداشته و با وجود شیوع کرونا، عبور 

و مرور برقرار بوده است.

توسط »نیروی دریایی سپاه در چابهار« انجام شد:

توقیف محموله قاچاق روغن خوراکی به مقصد کشورهای همسایه

۵2 کالا مشمول تعرفه و تجارت ترجیحی می شود؛

توافق رؤسای جمهور ایران و آذربایجان بر توسعه همکاری ها

خوزستانالبرز مازندران

»وحید مشایخ« -رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری نوشهر و رویان- گفت: ۹۰ 
درصد نوار ساحلی شهرستان نوشهر آزاد شده است اما ۶ کیلومتر از حریم دریا در 
تصرف ۲۰۰ پلاک خصوصی است که در ۶۰ درصد آن ها هیچ ساخت و سازی انجام 
نشده است و بر اساس ماده ۱۱ قانون اراضی مستحدثه ساحلی، این پلاک ها با دستور 
قضایی آزاد می شوند. ماده ۱۱ قانون اراضی مستحدثه ساحلی مصوب سال ۱۳۵۴ 
می گوید هر کس به قصد تصرف به اراضی مستحدث و ساحلی متعلق به دولت و 
حریم دریا و دریاچه ها و تالاب های کشور تجاوز کند و یا اراضی مزبور را با برداشت شن 
و ماسه و خاک و سنگ تخریب نماید به حبس جنحه ای تا سه سال و خلع ید محکوم 
خواهد شد و اعیانی هایی که در عرصه مورد تجاوز احداث شده است به حکم دادگاه 
جزایی به نفع دولت ضبط یا قلع بنا می شوند. به گفته رئیس اداره منابع طبیعی و 
آبخیزداری نوشهر و رویان مالکان بخش خصوصی در ۲ هزار و ۴۰۰ متر از حریم قانونی 
دریا ساخت و ساز کرده اند که برای آزادکردن این سواحل ابتدا اسناد مالکیت آن ها باید 
باطل و در مرحله بعدی با حکم قضایی ابنیه و ساختمان ها تخریب شوند. شهرستان 
نوشهر۴۸.۲ کیلومتر نوار ساحلی دارد که حریم حدود ۴۰ کیلومتر آن در اختیار بخش 
دولتی و خصوصی بود و اکنون آزاد شده است و ۲.۵ کیلومتر از نوار ساحلی نیز کاربرد 

نظامی و دریایی دارند که از قانون عقب نشینی ۶۰ متر حریم دریا مستثنی هستند.

»مجتبی عبداللهی« -استاندار البرز- اعلام کرد که تمام ادارات و دستگاه های استان با 
جدیت برای راه اندازی تعاونی های مسکن کارکنان خود اقدام کنند. وی روز یکشنبه 
در کارگروه زیربنایی البرز در تشریح این مبحث افزود: برای اجرای طرح نهضت ملی 
مسکن طبق سیاست های دولت با اهتمام ویژه ای برنامه ریزی و اقدام می کنیم. 

همچنین در ادامه بر ضرورت اتخاذ تصمیم بر مبنای عدالت و انصاف تاکید کرد.
عبداللهی گفت: باید از افراد پاکدست و سالمی که به دنبال توسعه استان البرز و حفظ 
اراضی ملی و کشاورزی و ایجاد اماکنی برای منفعت عمومی هستند، حمایت کنیم. 
طرح هایی که در خصوص توسعه گردشگری و کشاورزی به ویژه کشت گلخانه ای 
استان هستند را مورد پشتیبانی ویژه قرار می دهیم. نباید به دنبال افزایش بافت 
های شهری باشیم بلکه ضرورت دارد از فضای موجود به نحو مطلوب استفاده کنیم.

استاندار البرز در ادامه صحبت های خود تصریح کرد: برخی از اراضی استان به خصوص 
در شهرجدید هشتگرد از سال ها پیش به تعاونی ها واگذار شده اند ولی هیچ گونه 
اقدامی مبنی بر پیشرفت کار، صورت نگرفته است. باید این اراضی تعیین تکلیف شوند 
و در خصوص تعاونی ها و شهرک های دیگر نیز هر چه سریع تر برای ایجاد سرانه ها 
و ارتقای زیرساخت ها اقدام شود. شایان ذکر است؛ در نشست روز روز یکشنبه -اول 

اسفند ماه ۱۴۰۰- کارگروه زیر بنایی البرز، هفت پرونده مورد بررسی قرار گرفت.

اکنون سد های استان خوزستان ۲.۶ میلیارد مترمکعب حجم مفید آب دارد که 
معادل آبگیری ۲۰ درصد از ظرفیت مفید مخازن سد های استان است. »علی 
برق  و  آب  سازمان  رودخانه های  و  سد ها  مخازن  برنامه ریزی  -مدیر  شریفی« 
خوزستان- می گوید که این میزان نسبت به پارسال ۴۱ درصد کاهش داشته. در 
شرایطی که پارسال حجم مفید آب سد های استان ۴.۵ میلیارد مترمکعب بود و 
البته در آن سال خشکسالی نیز وجود داشت. حجم مفید سد کرخه نیز ۱۲۵ درصد 
کاهش داشته است، او در این خصوص گفت: در حوضه کرخه درصد کاهش حجم 
مفید بسیار بالا بوده و از این نظر این حوضه وضعیتی فوق بحرانی دارد. افزون بر آن 
آب ذخیره شده در سد کرخه به زیر تراز های بهره برداری رسیده است. میزان ورودی 
آب از کرخه نسبت به خروجی آن کمتر است و نه تنها در مناطق بالادستی یعنی 
استان های کرمانشاه و ایلام بارندگی خوبی وجود نداشته بلکه در پایین دست نیز 
بارش قابل توجهی نبود. البته این مقام مسئول یادآور شد که وضعیت سد دز حتی 
نسبت به پارسال بهتر هم شده. علی شریفی گفت: سد دز تنها سدی است که نسبت 
به پارسال وضعیت مناسب تری دارد. در مدت مشابه پارسال در حوضه این سد ۴۶۰ 
میلیون مترمکعب آب وجود داشت، اما اکنون این میزان به ۷۰۰ میلیون مترمکعب 

رسیده و افزایشی ۵۳ درصدی داشته است.

تمام ادارات البرز تعاونی مسکن
 راه اندازی کنند

 حجم مفید سد های خوزستان نسبت  
به پارسال ۴۱ درصد کاهش یافت

سواحل آزاد نشده نوشهر در
 تصرف ۲۰۰ پلاک
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فرهنگی
واکسیناسیون کووید-19 به کاهش استرس همه گیری کمک می کند

مطالعات محققان آمریکایی نشان می دهد که تزریق واکسن کووید-۱۹ علاوه بر اینکه از آلودگی افراد به این عفونت پیشگیری می کند، 
نتایج یک تحقیق جدید نشان می دهد که واکسیناسیون می تواند به کاهش استرس ناشی از همه گیری این بیماری نیز کمک 
کند، این تجزیه و تحلیل نشان داد بزرگسالانی که دستکم یک دز واکسن کووید-۱۹ را در فاصله زمانی میان ماه های دسامبر ۲۰۲۰ و 
ژوئن ۲۰۲۱ دریافت کرده  بودند، سطح ناراحتی روحی و روانی آنها نسبت به   قبل از واکسیناسیون هفت درصد کاهش داشته است.

سینماوتئاتر

فیلم سینمایی عنکبوت به کارگردانی ابراهیم ایرج زاد، نویسندگی اکتای براهنی، 
تهیه کنندگی جواد نوروزبیگی و سرمایه گذاری محمدصادق رنج کشان در چهارمین حضور 
جهانی خود در فستیوال های خارجی به بخش مسابقه سینمای آسیای سیزدهمین دوره 
جشنواره بین المللی بنگلور هند به نمایش و رقابت گذاشته می شود. سیزدهمین دوره 
جشنواره بین المللی بنگلور ۳ تا ۱۰ مارس مصادف با ۱۲ تا ۱۹ اسفندماه در کشور هند برگزار 
می شود.  عنکبوت پیش از این در بخش پنجره ای به سینمای آسیای جشنواره بوسان، 
شانزدهمین جشنواره فیلم های آسیایی اوساکا و هفتمین دوره جشنواره فیلم های ایرانی 
زوریخ حضور داشته است. پخش این فیلم سینمایی که هم اکنون روی پرده سینماهای 
کشور است، برعهده شرکت نمایش گستران است.  محسن تنابنده، ساره بیات، شیرین 
یزدان بخش، ماهور الوند، گلنوش قهرمانی، علی باقری، مهدی حسینی نیا، جواد یحیوی، 
آتیه جاوید، مهدخت مولایی، سحر عبدالهی، حمیدرضا هدایتی راد، نیوشا علیپور، یوسف 

خسروی و با حضور فرید سجادی حسینی از جمله بازیگران عنکبوت هستند.
عوامل این فیلم سینمایی عبارت از کارگردان ابراهیم ایرج زاد، تهیه کننده: جواد نوروزبیگی، 
جانشین تهیه کننده و سرمایه گذار: محمدصادق رنجکشان، نویسنده: اکتای براهنی، مدیر 
فیلمبرداری: محمود کلاری، تدوین: سهراب خسروی، موسیقی: حامد ثابت، طراحی و 

ترکیب صدا: علیرضا علویان.

فیلم آنچارتد )Uncharted( که اقتباسی از یک بازی ویدئویی به همین نام است، 
ابتدا قرار بود در سال ۲۰۱۶ اکران شود اما تاریخ نمایش آن بارها تغییر کرد و به ترتیب 
به سال ۲۰۱۷، ماه دسامبر سال ۲۰۲۰ و مارس ۲۰۲۱ موکول شد. حالا با گذشت 
نزدیک به ۶ سال، انتظارها برای اکران این فیلم سرانجام به پایان رسیده و سینماهای 
انگلیس و آمریکا به ترتیب از روزهای ۱۱ )۲۲ بهمن( و ۱۸ فوریه )۲۹ بهمن( آن را 

روی پرده بردند. 
شروع طوفانی آنچارتد در گیشه، سلسله ای از موفقیت را برای استودیو فیلمسازی 
سونی و تام هالند، هنرپیشه مطرح هالیوودی، رقم زد که همین چند هفته پیش 
فیلم مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست از آنها گوی سبقت را از آواتار جیمز کامرون 
ربود و در رتبه سوم پرفروش ترین فیلم های تاریخ سینما قرار گرفت. پیش بینی 
می شود این فیلم ابرقهرمانی در چهار روز پایانی هفته در مجموع ۹ میلیون و ۱۰۰ 
هزار دلار فروش کند و در رتبه سوم پرفروش ترین فیلم های هفته قرار گیرد. بنابراین 
هالند در فهرست ۵ فیلم پرفروش این هفته در گیشه آمریکای شمالی دو فیلم دارد. 
دومین فیلم پرفروش این هفته که فیلم سگ به کارگردانی چنینگ تیتوم است، نیز 
با استقبال فراتر از انتظار تماشاگران روبه رو شد. این فیلم کمدی-خانوادگی در چهار 

روز اول اکران ۱۴ میلیون و ۴۰۰ هزار دلار فروخت.

فیلم سینمایی »تی تی« به کارگردانی و تهیه کنندگی آیدا پناهنده، دوجایزه بهترین 
بازیگر زن و تقدیر ویژه هیات داوران جشنواره فیلم سینمای مؤلف مراکش را از 
آن خود کرد. الناز شاکردوست برای ایفای نقش در فیلم سینمایی »تی تی«، برنده ی 
جایزه ی بهترین بازیگر زن جشنواره بین المللی سینمای مؤلف مراکش )رباط( شد. 
همچنین داوران بخش منتقدین این فستیوال برای ارائه ی موضوع نو و ارائه ی 

تصویری متفاوت از ایران، تقدیر ویژه ی خود را به فیلم »تی تی« اعطا کردند.
فیلم سینمایی »تی تی« به کارگردانی و تهیه کنندگی آیدا پناهنده در بخش رقابتی 
بیست و پنجمین جشنواره بین المللی سینمای مؤلف رباط از تاریخ ۱۲ تا ۱۸ فوریه 
در ربط مراکش همراه با فیلم هایی از کشورهای ایتالیا، فرانسه، کانادا، ترکیه، سویس، 
مصر، قزاقستان، سوریه، لتونی، مکزیک، مراکش، لبنان و اسپانیا، به نمایش درآمد. 
رویکرد این فستیوال، تمرکز بر سینمای مؤلف به مثابه سینمایی مبتنی بر هنر و 
اندیشه، رادیکال و ضد جریان اصلی است که با نگاهی شخصی به ستایش انسان می 
پردازد. شایان ذکر است؛ داستان فیلم »تی تی« به نویسندگی آیدا پناهنده و ارسلان 
امیری درباره ی روابط  عاطفی دختری باردار، یک خواننده محلی و استاد فیزیکی است 
 Dreamlab که روی نظریه ی پایان جهان کار می کند. پخش جهانی تی تی بر عهده

Films با مدیریت نسرین میرشب است. عکس پیوست خبر از امید صالحی است.

گیشه آمریکا در تصاحب نسخه 
سینمایی یک بازی ویدئویی

جوایز مراکشی ها برای الناز 
شاکردوست و آیدا پناهنده

راهیابی »عنکبوت« به جشنواره 
بین المللی بنگلور هند

جشنواره

مدیر شرکت پخش »شایسته فیلم« اعلام کرد:

»مرد بازنده« به اکران 
نوروز نزدیک شد

مدیر شرکت پخش »شایسته فیلم« اعلام کرد: فیلم »مرد 
بازنده« که از فیلم های پرفروش چهلمین جشنواره فجر بود 
برای نوروز ۱۴۰۱ آماده اکران می شود. »شایسته فیلم« در حالی 
مسئولیت پخش جدیدترین فیلم محمدحسین مهدویان را 
برعهده گرفته که حق پخش فیلم دیگر این فیلمساز یعنی 
»شیشلیک« را نیز در اختیار دارد. این دو فیلم هر دو متقاضی 
اکران در نوروز 1401 هستند ولی نتیجه نهایی برای تعیین 
فیلم های این نوبت از اکران توسط شورای صنفی نمایش 

اعلام خواهد شد.
این دفتر پخش ، فیلم »ملاقات خصوصی« را هم برای اکران 
در نوروز به شورای صنفی نمایش ارائه کرده است. جواد عزتی، 
رعنا آزادی ور، بابک کریمی، آناهیتا درگاهی، مهدی زمین پرداز، 
سجاد  دژاکام،  امیر  هاشمی،  امیرحسین  نوروزی،  مجید 
بابایی، منوچهر علی پور، شبنم قربانی، ونوس کانلی و ملیکا 
پازوکی گروه بازیگران »مرد بازنده« را تشکیل می دهند. »مرد 
بازنده« تازه ترین ساخته سینمایی محمدحسین مهدویان به 

تهیه کنندگی امیر بنان و کامران حجازی است.

جشنواره

دیالوگ

فیلم سینمایی ملخ به کارگردانی فائزه عزیزخانی، تهیه کنندگی 
منیژه حکمت و مهشید آهنگرانی فراهانی و پخش بین المللی 
جشنواره  در  جهانی،  نمایش  نخستین  در  ایریماژ  شرکت 
این  می شود.  اکران   )SXSW( غربی«  جنوب  از  »جنوب 
جشنواره بزرگ آمریکایی که تاکنون با سینمای نوین ایران 
بیگانه بوده است، از ۲۰ تا ۲۹ اسفند ماه سال جاری در شهر 

آستین در ایالت تگزاس برگزار می شود. 
میان  در  که   )SXSW( غربی«  جنوب  از  »جنوب  جشنواره 
تگزاسی ها به نام مختصر »جنوب از...« )Southby( شناخته 
می شود، به گفته وال استریت ژورنال، »از زمان آغاز در سال 
۱۹۸۷، در مقام یک دورهمی برای گروه های موسیقی به 
اتفاقی بزرگ مبدل شده است که پیشروان فکری و فرهنگی 

از سراسر جهان را جذب سواحل دریاچه لردی برد می کند.« 
نیویورک تایمز می نویسد: »جنوب از...، به آنگونه ای که اهالی 
آستین نام جشنواره را می خوانند، به قوه محرکه ای اقتصادی 

مبدل شده است که تاثیر آن بر اقتصاد محلی معادل میزبانی 
بازی نهایی لیگ فوتبال آمریکا است و در سال ۲۰۱۹، درآمدی 

معادل ۳۵۶ میلیون دلار به همراه داشته است...« 
لس آنجلس تایمز توصیف می کند: »جشنواره فیلم جنوب از 
جنوب غربی به ایستگاهی مهم در مدار جشنواره های بهاری 
مبدل شده است که پایگاهی برای فیلم های مستقل کم هزینه 
راهیابی  فراهم می کند.«  استودیویی  تولیدات تجاری تر  و 
فیلم ملخ به این جشنواره بزرگ، معتبر و تاثیرگذار می تواند 
پنجره ای جدید را روی فیلم های مستقل ایرانی بگشاید.  فائزه 
تیزبینی و شوخ طبعی،  با  در دومین فیلمش،  عزیزخانی، 
دختری نویسنده را در مرکز فیلم قرار داده است که در شرف از 
دست دادن اتاق و درآمدی از آن خود است؛ همان چیزهایی 

که یک نویسنده برای نوشتن به آن نیاز دارد. 
فائزه  کارگردان:  و  نویسنده  از  عبارت  »ملخ«  پروژه  عوامل 
عزیزخانی، تهیه کننده: منیژه حکمت و مهشید آهنگرانی، مدیر 

فیلمبرداری: علیرضا برازنده، تدوین: مجید برزگر و حمید برزگر، 
مدیر صدابرداری: ایرج شهزادی، طراحی صدا: ایرج شهزادی 
مهرداد  و  مسچیان  نعیم  صداگذاری:  مسچیان،  نعیم  و 
براتی، طراحی صحنه: سهیل دانش اشراقی، طراح لباس: رعنا 
امینی، موسیقی تیتراژ: حسام الدین صالح بیگ، طراح گریم: 
سیامک احمدی، مجری طرح: داریوش حکمت، مدیر تولید: 
پریسا نعمتی مقدم، جانشین تولید: نازنین مهندسی، مدیر 
برنامه ریزی و هماهنگی تولید: درنا مدنی، منشی صحنه: غزل 
رشیدی، دستیار اول فیلمبردار: حامد عزت خواه، عکاس: نوید 
سجادی حسینی، دستیاران صدابردار: علی نعمتی و محسن 
پرهیزکار، دستیار اول صحنه: حمیدرضا عامری، مدیر صحنه: 
ایران نوین: استودیو خط  حامد ظریفی، لابراتوار دیجیتال 
فرضی، تصحیح رنگ: نیما دبیرزاده و نهال چیذری، تولید: 
بامدادفیلم، پخش بین المللی: ایریماژ فیلم و مشاور رسانه ای: 
نغمه دانش آشتیانی با همراهی سپیده شریعت رضوی است.

»محمدرضا صابری«- سخنگوی انجمن سینماداران- درباره 
ایجاد شرایط و حمایت ویژه از فیلم های پرمخاطب در اکران 
نوروزی گفت: خوشبختانه اتفاقات خوبی در بخش اکران 
فیلم ها رخ داده و فیلم های بسیار خوبی متقاضی اکران 
شورای  مساعدت  با  واقع  در  شده اند.  سال ۱۴۰۱  نوروزی 
صنفی نمایش و شرایطی که فراهم شده سعی کرده ایم تا 
تهیه کنندگان راضی به اکران فیلم های خود شوند. با اعلام 
شرایط مورد نظر، نزدیک به ۲۱ فیلم برای اکران نوروزی اعلام 

آمادگی کرده اند که هرکدام فیلم های قابل توجهی هستند.
سخنگوی انجمن سینماداران بیان کرد: با برگزاری جلسه 
دوم  دوشنبه  روز  که  نمایش  صنفی  شورای  فوق العاده 
اعلام  نوروزی  اکران  فیلم های  می شود،  برگزار  اسفندماه 
می شود. انجمن سینماداران نیز حمایت خود از فیلم هایی 
که به مرحله اکران می رسند ادامه خواهد داد، همانطور که 
از فیلم هایی چون »دینامیت«، »گشت ارشاد« و »قهرمان« 
حمایت کردیم. در واقع شرایطی را فراهم می کنیم که دغدغه 

و نگرانی صاحبان فیلم های خوب به خصوص در زمینه زمان 
اکران برطرف شود. این شرایط در شورای صنفی نمایش به 
تصویب رسیده و امیدواریم با مساعدت و کمک سازمان 

سینمایی این روند رو به جلو ادامه پیدا کند.
صابری در پایان گفت: با توجه به پیشنهادهایی که به شورا 
آغاز  اسفندماه  از ۱۷  نوروزی  اکران های  است،  شده  داده 
می شود و فیلم های پرمخاطب که با استقبال مخاطب مواجه 

شوند از حمایت های ویژه برخوردار می شوند.

به کارگردانی »فائزه عزیزخانی«؛

اولین حضور بین المللی »ملخ« در آمریکا رقم می خورد

»سخنگوی انجمن سینماداران« پاسخ داد:

اکران نوروز از کی آغاز می شود؟
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سرپرستی ماجدی در فدراسیون فوتبال، غیرقانونی است!؟
میرشاد ماجدی در شرایطی بعنوان جانشین موقت شهاب عزیزی خادم در فدراسیون فوتبال انتخاب شد که حضور او در فدراسیون 
فوتبال به عنوان سرپرست، قانونی نیست. طبق قانون دیوان عدالت اداری کارمند رسمی دولت نمی تواند در مجموعه ای مثل فدراسیون 
فوتبال - که یک سازمان غیردولتی یا همان NGO محسوب می شود - کار کند و با توجه به آنکه میرشاد ماجدی کارمند رسمی دولت 
و وزارت ارتباطات )کارمند اداره مخابرات استان تهران( محسوب می شود، فعالیت او در فدراسیون به عنوان سرپرست، منع قانونی دارد.

توپوتور

سرخابیها

در شرایطی که خبرهای خوشِ صعود جوانان 
با  و  پدافند  رعد  نام  با  اصفهان   ۳ ناحیه 
سرمربیگری علی بهرامی نیا یکی از موفق ترین 
مربیان والیبال دیار نصف جهان به گوش می 
رسد که جزو چهار تیم برتر مسابقات قهرمانی 
برحسب   ، است  گرفته  قرار  کشور  جوانان 
وظیفه و رسالت خبرنگاری لازم می دانیم به 
بحث ها و شاید بتوان گفت مهم ترین مباحث 
این روزها که در درون جامعه ورزش اصفهان 
مطرح است و مربوط می شود به قضیه هيأت 

والیبال استان اصفهان بپردازیم.
پیشکسوتان  و  منتقدان  از  برخی  گفته  به 
والیبال اصفهان پس از برگزاری دومین مجمع 
هیاُت  انتخابات  شده  مهندسی  و  نمایشی 
والیبال که با حضور داورزنی معاون وزیر ورزش 
وقت و رئیس پیشین وحال حاضر  فدراسیون 
والیبال که به واقع باید گفت با وجود آقای 
احمد ضیائی رئیس وقتفدراسیون،همه کاره 
فدراسیون والیبال بود و بعنوان رئیس مجمع 
در سالن اجتماعات اداره کل ورزش و جوانان 
واقع در سرای ورزشکاران حضور پیدا کرده و 
با چینشی که از قبل مهندسی شده بود برای 

۴ سال دوم) تیمور باجول( را بعنوان رئیس 
رئیس هیأت والیبال استان اصفهان منصوب 

کرد. )نه انتخاب!(
به هر حال جریانات مجمع انتخابات هیاُت 
داستان  زمان  آن  در  اصفهان  استان  والیبال 
خاص خود را دارد که به  وقت دیگری موکول 
می کنيم. اما بار دیگر به نظر می رسد که 
اداره امور هیاُت والیبال استان اصفهان بدست 
افرادی افتاده است تا بار دیگر زمینه انتخاب  
کوچک  گذشته  سال  در هشت  که  را  فردی 
وضعیت  بهبود  جهت  در  مثبتی  گام  ترین 
نابسامان والیبال اصفهان برنداشته را فراهم 

کنند!
طبیعی است که درآن زمان هر یک از اهالی 
والیبال بدنبال آن بودند تا بدانند گزینه مورد 
نظر معاون وزیر ورزش و جوانان کشور برای 
تصدی رئیس هیأت والیبال استان اصفهان 
معیار  کدام  اساس  بر  و  اصول  چه  پایه  بر 
هایی بوده است؟ اهالی والیبال اصفهان که به 
جرأت می توان گفت بیشترین پیشکسوتان و 
نام آوران والیبال چندین دهه گذشته را در خود 
دارد که افتخارات زیادی برای والیبال نصف 
جهان آفریده اند، بدنبال انتخاب دکتر شهرام 
صدری مدیرکل اداره دخانیات اصفهان بودند 
که هم از بدنه والیبال بود و هم پسر استاد 
شهباز صدری پیشکسوت والیبال و داور ارشد 

بین المللی والیبال ایران و آسیا.
دوران  در  داورزنی  البته طبیعی است وقتی 
معاونت وزارت ورزش و جوانان می توانست 
اسبابی فراهم آورد تا گزینه مورد نظر خود را 

منتخب رئیس فدراسیون کند و به بهانه منع 
بکارگیری بازنشستگان همان فرد مورد نظر را از 
کار برکنار کند و با حیله و تزویر افشین داوری 
از  تا پس  کرد  بعنوانِ سرپرست منصوب  را 
برکناری از معاونت وزارت ورزش بستری برای 
بازگشت مجدد خودش به فدراسیون را فراهم 
کند، با این حساب بطور قطع و یقین انتخاب 
رئیس هیأت استان ها برای آقای داورزنی مثل 
آب خوردن بود و کافی بود موافقت مدیران 
کل ورزش و جوانان استان ها را جلب کند تا 
مشکلی پیش رو نداشته باشد و به خواسته 
بارز  نمونه  که  بپوشاند  عمل  جامعه  خود 
اگرچه  بود!  باجول  تیمور  انتخاب مجدد  آن 
در حضور  تبریز  در  نگارنده  سئوال  پاسخ  در 
استاد حمیدی و آقایان ضیائی و امیرحسین 
منظمی بخدا سوگند یاد کرد که من به آقای 

صدری راُی دادم نه باجول!
به  ندارم  قصد  مجال  این  در  حال  هر  به 
ناکامی های نوجوانان، جوانان و امید استان 
اصفهان در رقابت های قهرمانی کشور و عدم 
برگزاری مسابقات قهرمانی و لیگ استان در 
سال های گذشته و عملکرد هشت ساله هیاُت 
والیبال و وعده های توخالی باجول که در ابتدا 
مدعی بود عاشق والیبال اصفهان است و آمده 
تا والیبال این استان را احیا کند، بپردازیم که 
بحث جداگانه ای دارد، بلکه در راستای روشن 
شدن واقعیت های اعزام تیم های جوانان بویژه 
مطرح  سئوالاتی  پدافند(  )رعد  ناحیه۳  تیم 
است که باید منتظر پاسخ های جناب علی 
بهرامی نیا باشیم که علاوه بر مسئولیتی که در 

والیبال ناحیه ۳ با عنوان سرمربی تیم جوانان 
این ناحیه در مسابقات قهرمانی کشور حضور 
پیدا کرده اند و اینک جزو چهار تیم برتر به 

مرحله نیمه نهایی صعود نموده اند.   
حضور  گذاشتن  میان  در  با  فرصت  این  در 
تیم های جوانان گیتی پسند و ناحیه ۳ آموزش 
و پرورش در مسابقات قهرمانی کشور، ضرورت 
دارد از خانم فریبا صادقی نایب رئیس در امور 
بانوان که بعد از استعفای باجول اداره امور 
را به صورت سرپرستی  هیاُت والیبال استان 
اعزام  در  که  بپرسیم  است  گرفته  بدست 
چه  کشوری  مسابقات  به  جوانان  تیم های 

نقشی ایفا کرده اند؟
ناحیه  تیم  که  است  آن  از  حاکی  شنیده ها 
۳)رعد پدافند( به همت علی بهرامی نیا بازیکن 
ذوب آهن  و  مبارکه  فولاد  تیم های  اسبق 
اصفهان و مربی بین المللی که درحال حاضر 
بعنوان مسئول انجمن والیبال ناحیه ۳ تیمی 
با نام رعد پدافند را در این مسابقات شرکت 

داده است، با پرداحت مبالغی از سوی خود 
بازیکنان کلیه هزینه های ایاب وذهاب و سایر 

هزینه ها تاُمین گردیده است!
با نگاهی گذرا به کارنامه درخشان و عملکرد قابل 
تحسین بهرامی نیا در طول سه دهه گذشته در 
والیبال اصفهان، باعث افتخار جامعه ورزش 
بویژه خانواده والیبال استان اصفهان است که 
جوانان غیرتمند و با تعصب ناحيه ۳ که همگی 
بومی و اصفهانی هستند جزو چهار تیم برتر به 
مرحله نیمه نهایی راه یافته اند و با نتایج خوبی 
که در مرحله مقدماتی کسب کرده اند امیدواریم 

به فینال صعود کند.
با  بهرامی نیا سرمربی  علی  که  نماند  ناگفته 
دانش، سه سال پیش نیز با تیم رعد پدافند 
هوایی اصفهان در لیگ دسته یک فینالیست 
شد و به لیگ برتر صعود کرد اما نبود اسپانسر 
باعث گردید تا این تیم از اصفهان به شهرستان 
کاشان انتقال یابد و زحمات بهرامی نیا نادیده 

انگاشته شود.

در  سازی-  خصوصی  سازمان  -رییس  قربانزاده«  »حسین 
نشست بررسی وضعیت شرکت های استقلال و پرسپولیس 
برای ورود به بازار سرمایه که با حضور معاون نظارت بر 
مدیرعامل  و  اوراق بهادار  و  بورس  سازمان  بورس های 
فرابورس ایران برگزار شد، با بیان اینکه بعد از حذف دو 
باشگاه از AFC، مسیر خصوصی سازی این دو باشگاه سرعت 
گرفت، گفت: بازار سرمایه موتور محرک اقتصاد کشور و 
ذات آن نقدشوندگی است و امید است به زودی به جایگاه 
واقعی خود در اقتصاد برسد، این مهم محقق نمی شود مگر 

اینکه بخش واقعی اقتصاد کشور خصوصی شود. 
وی با تاکید بر اینکه این باشگاه ها افزایش سرمایه از محل 
صرف سهام را در دستور کار خواهند داشت، تاکید کرد: 
باشگاه های استقلال و پرسپولیس قابل مقایسه با هیچ 
شرکتی در بورس و بازار سهام نیستند و نمی توان گفت که 
ممکن است این باشگاه ها به مشکل سایر شرکت های بازار 
سهام دچار شوند. عمده ارزش این باشگاه ها به ارزش برند و 

دارایی نامشهود برمی گردد.
 رئیس سازمان خصوصی سازی ادامه داد: قرار بر عرضه 
که  است  شرکت هایی  به  باشگاه ها  این  مدیریتی  بلوک 
صلاحیت حاکمیت شرکتی این باشگاه ها را دارند تا از این 
طریق خاطر هواداران و سهامداران این باشگاه ها آسوده تر 

شود.

جزئیات ارزش گذاری باشگاه استقلال

در ادامه این نشست جمشیدی فر- کارشناس ارزش گذار 
باشگاه استقلال درمورد روند ارزش گذاری این باشگاه توضیح 

داد: عدد فعلی، عدد مصوب هیات عالی واگذاری بوده و 
به سازمان خصوصی سازی  ارائه  مقاصد  با  ارزیابی سهام 

است. 
کرد:  عنوان  استقلال  باشگاه  قیمت  ارزیابی  مورد  در  وی 
به دلیل زیان دهی، امکان ارزیابی طبق ضوابط سودآوری 
استقلال ۱۷۸۰  برند  ارزش  بود.   NAV مبنا  و  نداشتیم  را 
میلیارد تومان و املاک و مستغلات ۱۴۰۰ میلیارد تومان 

است. شده  برآورد 
زیان دهی  دلیل  به 
امکان ارزیابی طبق 
سودآوری  ضوابط 
مبنا  و  نداشتیم  را 

NAV بود. 

هواداران استقلال 
به شرکای اقتصادی 

اعتماد کنند

این  ادامه  در 
سردار  نشست 
عامل  مدیر  آجرلو- 

باشگاه استقلال با تاکید بر اینکه این اتفاق بزرگ باعث 
شفاف سازی و شروع یک فوتبال تمیز و پاک است، گفت: 
ملی  ثروت  این  و حفظ  است  ملی  ثروت  یک  استقلال 
مهم است. استقلال به عنوان یک بنگاه اقتصادی در حوزه 
اقتصاد کشور فعال است. باشگاه استقلال حقیقت یابی 
شده، استقلال با بیش از ۳۵ میلیون هوادار ثروتمندترین 

بنگاه اقتصادی کشور خواهد بود و سهامداران این باشگاه 
شرکای خوبی خواهند بود.

آجرلو با اشاره به اینکه ورود باشگاه های ورزشی به بازار سرمایه 
یک نقطه عطف برای اقتصاد این صنعت است، گفت: کافی 
است هواداران استقلال به شرکای اقتصادی اعتماد کنند 
و در آینده نزدیک این دو باشگاه اقتصاد کشور را مبهوت 
خواهند کرد، مشروط به اینکه سازمان خصوصی سازی و 
ما  کنار  فرابورس 
بگیرند و شرکا  قرار 
ما  به  هواداران  و 

اعتماد کنند. 

پرسپولیس با 
قیمت استثنایی 
مورد استقبال قرار 

می گیرد

رضا  همچنین 
درویش- مدیر عامل 
پرسپولیس  باشگاه 
اینکه  بر  تاکید  با 
پرسپولیس ثروت زیاد و طرفداران چند ده میلیونی دارد که 
هنوز نتوانسته از ظرفیت هایش استفاده کند، گفت: قطعا 
بنگاه اقتصادی با این حجم بزرگ طرفدار و هوادار می تواند با 

قیمت هایی استثنایی در بازار سرمایه مورد استقبال قرار بگیرند.

ارزش برند پرسپولیس ۱۹۸۴ میلیارد تومان است

مبنای  اینکه  بر  تاکید  با  نیز  پرسپولیس  -ارزش گذار  رنجبر 
ارزش گذاری بر اساس آیین نامه اجرایی شیوه قیمت گذاری 
بنگاه ها و با استفاده از کارشناسان دادگستری بوده است، اظهار 
کرد: ارزش روز دارایی های شرکت ۳۲۰۰ میلیارد تومان و بدهی ها 
۳۳۰ میلیارد تومان بوده است. بر همین اساس قیمت پایه 
سهام ۳۲۱۰ میلیارد تومان است. ارزش برند پرسپولیس ۱۹۸۴ 

میلیارد تومان و دارایی های ثابت آن ۱۱۰۰ میلیارد تومان است.

فشار برای عدم انتشار صورت های مالی

در ادامه قربان زاده در پاسخ به برخی چالش ها در مورد 
واگذاری استقلال و پرسپولیس عنوان کرد: واقعیت این 
گذشته  سال های  سوءمدیریت  از  سرعت  با  ما  که  است 
فرار می کنیم. ما از کتمان و پنهان کاری و عدم شفافیت 
فرار می کنیم. به من فشار می آوردند که صورت های مالی 
استقلال و پرسپولیس منتشر نشود. حالا دیگر راه برگشتی 
وجود ندارد. باشگاه ها دیگر محتوم به بهره وری و کارایی 

هستند.
میثم فدایی- مدیرعامل فرابورس نیز در این جلسه عنوان 
و  استقلال  سهام  عرضه   بنای  سنگ  می خواهیم  کرد: 
پرسپولیس، شفافیت دو باشگاه باشد. در بازار پایه از لحاظ 
قانونی هیچ شروطی نیاز نیست، اما ما حامی شفافیت 
این دو باشگاه هستیم و بر همین اساس نامه ای به حالت 
توصیه ای تنظیم و به باشگاه ها اعلام کردیم. در این میان 
تعهداتی هم سازمان بورس گرفته که یکی اجرای حاکمیت 
شرکتی است و دیگری تقبل بدهی هایی که قبل از عرضه 

مبدا ایجاد و رقم آن مشخص است.

آش همان آش و کاسه همان کاسه؛

تیرهای زهرآگین بر پیکر نحیف والیبال اصفهان

در نشست بررسی وضعیت شرکت های »استقلال« و »پرسپولیس«؛

جزئیات کامل بورسی شدن سرخابی ها مشخص شد
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ورزشی

داستانجلد

درست 13 دی ماه بود که حکم بازنشستگی »علی مرادی« 
از سوی »سید حمید سجادی« -وزیر ورزش و جوانان- ابلاغ 
شد تا وزنه برداری پس از تحملِ سوء مدیریت های متعدد 
و حواشی بسیار، به آغازِ فصلِ جدیدی امیدوار شود. اما 
شوربختانه دیری نپایید که تمامِ رویاهای اهالی این رشته 
مدال آور نقشِ بر آب شد و مرادی فاتحانه، به کرسی ریاستِ 

فدراسیون وزنه برداری بازگشت.
اما در حالی که پس از ابلاغِ حکم بازنشستگی مرادی، 
همه  منتظرِ تعیین سرپرست و طی شدنِ پروسه کارزار 
انتخاباتی این رشته المپیکی از سوی وزارت ورزش و 
جوانان بودند، زورِ دست های پشتِ پرده به اجرای قانون 
چربید و لابی های بسیارِ رئیس بازنشسته وزنه برداری، باز 
هم کارساز شد، تا نه تنها  کرسی ریاست این  فدراسیون 
تعیین تکلیف نشود، بلکه جنابشان هم با سلام و صلوات 

به اتاقِ خود بازگردد.
اما بلاتکلیفی میانِ ماندن یا رفتن مرادی، همانندِ دورانِ 
ریاستش هم گران تمام شد! او که در برهه شش ساله 
مدیریت خود، با واژه توسعه و پیشرفت غریبه بود، انحصار 
با  و  آورد  بوجود  فدراسیون  فعالیت  حلقه ی  در  هم  را 
ایجادِ اختلاف و ازهم گسیختگی، عملاً اتحاد را از خانواده 
وزنه برداری گرفت، گرچه در میان این ماندن و رفتن ها، 
وزنه برداری عملاً در کشور تعطیل شد، البته در کنار تعطیلی 

اردوها و فعالیت ها، خطر بزرگ دوپینگ هم بیش از پیش 
این رشته را در آستانه تعلیق کشاند.

آن هم در شرایطی که با تصویب IWF، هر تیمی که در 1٨ ماه 
منتهی به المپیک با سه نمونه مثبت مواجه شود، به حالت 
تعلیق درآمده و از حضور در المپیک محروم خواهد شد. به 
این ترتیب هر اشتباهی که صورت بگیرد، طبیعتاً در ماه های 
آینده و با طی پروسه تست گرفتن و ارسال نمونه ها به 

آزمایشگاه بین المللی، گریبانگیر وزنه برداری ایران خواهد شد.
اما به هرجهت هر طور که بود، باز هم در فدراسیون مذکور، 
قانونی اجرا نشد و علی مرادی ۲۷ بهمن ماه با استقبالِ گرم 
کارکنان فدراسیون وزنه برداری به اتاق ریاستش بازگشت. 
در حالی که وزارت ورزش و جوانان برای بررسی موضوع 

به  را  نامه ای  مرادی،  بازنشستگی 
سازمان بازنشستگی کل کشور 

او  شرایط  تا  کرده  ارسال 
تعیین تکلیف شود، اما 
هنوز هیچ پاسخی از این 
سازمان به وزارت ورزش 
و جوانان برای بازگشت 
فدراسیون  به  او  دوباره 

برداری  وزنه 

داده نشده و گویا همچنان این مساله در حال بررسی است.
حال در شرایطی که وزارت ورزش و جوانان تایید کرده 
از سوی سازمان  استعلام  دریافت  منتظر  که همچنان 
بازنشستگی کل کشور مانده، پرسشی که مطرح می شود 
این است که در حالِ حاضر، علی مرادی با چه مجوزی به 
فدراسیون وزنه برداری بازگشته است؟ اصلاً حالا که او بدون 
حکم در فدراسیونی به اهمیت وزنه برداری ریاست می کند، 
چه کسی پاسخگویِ آینده ی پرابهام فدراسیونی است، که 

در پرتگاه تعلیق قرار گرفته است؟ 
باری؛ قانون منع بکارگیری بازنشستگان همچنان یکی از 
پرابهام ترین قوانین در ورزش کشور است و جوان گرایی 
هنوز هم جایی در مدیریت ورزش ایران ندارد، درحالی که 
مواردِ بسیاری را می توان در ورزش کشور نام برد که بنا 
به دلایل متعددی قوانین را در ورزش به نفع خود تفسیر 
کردند، گویا علی مرادی را هم باید در زمره جدیدترین 

ناقضانِ قانون در قحط الرجال ورزش قرار داد. 
شورای  مجلس  مصوبه  و  قانون  اگر  به هرجهت 
اسلامی می گوید که، بازنشستگان نباید بر مسند کار 
باشند، این قانون باید برای همه در اجرا یکسان باشد. 
باید منتظر ماند و دید آینده ی علی مرادی  حال 
و فدراسیون وزنه برداری چه خواهد شد، گرچه 
وزارت  رشته، سوءمدیریت های  این  اهالی 
فراموش  را  جوانان  و  ورزش 

نخواهند کرد.

»وزنه برداری« همچنان بی قانون و بلاتکلیف؛

قحط  الرجال!

دخل و خرج استقلال و پرسپولیس چقدر است؟
ارقام ارائه شده در صورت های مالی نشان می دهد ۲باشگاه پرسپولیس و استقلال ۴برابر میزان دارایی هایشان ارزشگذاری شده اند، 
به نظر می رسد وزارت اقتصاد سهام این دو باشگاه را بر مبنای ارزش برند قیمت گذاری کرده اند. طبق اطلاعات منتشر شده کل سهام 

باشگاه پرسپولیس ۳هزار و ۲۱۰میلیارد تومان و ارزش باشگاه استقلال نیز ۲هزار و ۷۸۰میلیارد تومان قیمت گذاری شده است.

سوژه

در مجمع فوق العاده انجام شد؛
تصویب اساسنامه جدید

 فدراسیون انجمن های ورزشی

در مجمع فوق العاده فدراسیون انجمن های ورزشی اساسنامه 
جدید تصویب شد. روز یک شنبه )اول اسفندماه( مجمع فوق العاده 
فدراسیون انجمن های ورزشی در سالن فارسی آکادمی ملی 
المپیک برگزار شد. این مجمع به ریاست سید محمد پولادگر 
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان 
و با حضور محمد علیپور رییس فدراسیون انجمنهای ورزشی، 
عباس ناطق نوری  دبیر فدراسیون، خانم طاهریان نایب رییس 
کمیته ملی المپیک، علیرضا خسروی مدیرکل دفتر مشترک 
فدراسیون ها، مستجاب الدعوه مسئول امور مجامع، نمایندگان 
و  ارگان ها  و  نهادها  و  باشگاه ها  داوران،  مربیان،  ورزشکاران، 
شرکت رییسان هیات انجمن های ورزشی استان ها به صورت 
این مجمع اساسنامه جدید  برگزار شد.  در  آنلاین  وبینار و 
فدراسیون های ورزشی، دستورالعمل وثاقت و امانت، دستور 
العمل کمیسیون های ورزشکاران، مربیان و داوران با آرای اعضای 
مجمع به تصویب رسید. هم چنین با پیشنهاد رییس فدراسیون 
انجمن های رشته های  رییسان  ، حضور  ورزشی  انجمن های 
المپیکی و حاضر در بازی های آسیایی در مجمع فدراسیون در این 
نشست به تصویب رسید.  در خلال این مجمع محمد علیپور، 
رییس فدراسیون انجمن های ورزشی با تقدیر از هیات های 
استانی گفت: هیات ها به واقع خط مقدم ورزش کشور هستند 
و آن ها به تربیت ورزشکار و قهرمان، مربیان و داوران مبادرت 
می کنند و لازم است که از زحمات بی شائبه آنها تشکر و 
قدردانی کنیم.  او هم چنین با قدردانی از حمایت های وزارت 
ورزش و جوانان  اظهار کرد: ورزش کشور با حضور دکتر سجادی 
به عنوان یک مدیر ورزشی و یک قهرمان کارنامه دار در مسیر توسعه 
و بالندگی قرار گرفته و این باعث افتخار ما است که فدراسیون 

انجمن های ورزشی با نظر و دیدگاه ایشان تاسیس شده است.

اتفاق عجیب برای »فدراسیون  دانش آموزی«؛
تعویق انتخابات برای سومین بار!

چندی پیش اعلام شد که زمان برگزاری مجمع انتخاباتی ۱۰ 
فدراسیون ورزشی مطابق با اساسنامه جدید فدراسیون های 
ورزشی آماتوری جمهوری اسلامی ایران طی دو هفته متوالی 
و از تاریخ ۱۱ تا ۲۲ دی سال جاری برگزار می شود و در این 
راستا زمان برگزاری انتخابات فدراسیون دانش آموزی ۱۳ دی 

اعلام شده بود.
پس از آن اعلام شد با استناد به بند ۲ ماده ۱۶ اساسنامه 
فدراسیون های ورزشی و ماده ۱۲ دستورالعمل وثاقت و امانت 
و نحوه ثبت نام از داوطلبان احراز پست ریاست فدراسیون های 
ورزشی، جلسه هیأت رئیسه فدراسیون ورزش دانش آموزی 
در تاریخ نهم آذر و با حضور اعضای رسمی به منظور مشخص 
کردن تاریخ برگزاری مجمع عمومی عادی این فدراسیون با 
دستور جلسه انتخاب رئیس و اعضای هیأت رئیسه تشکیل 
و مقرر شد، مجمع عمومی فدراسیون ورزش دانش آموزی روز 
شنبه ۲۵ دی ماه سال جاری در محل آکادمی ملی المپیک 

)سالن استاد فارسی( برگزار شود.
با این وجود اما انتخابات فدارسیون دانش آموزی در دومین 
تاریخ مقرر نیز برگزار نشد و در نهایت پس از موافقت و تایید 
وزارت ورزش و جوانان و همچنین وزارت آموزش و پرورش 
مقرر شد مجمع عمومی انتخاباتی فدراسیون ورزش دانش 
آموزی به منظور انتخاب رییس و اعضای هیئت رییسه این 
فدراسیون، چهارم اسفندماه سال ۱۴۰۰ در محل سالن استاد 
فارسی آکادمی ملی المپیک و پارالمپیک با حضور اعضای 

مجمع این فدراسیون برگزار شود.
این پایان کار نبود و طبق اعلام فدراسیون دانش آموزی به 
ایسنا، به دلیل مشخص نبودن ترکیب مجمع های استانی که 
باید از سوی وزارت ورزش و جوانان مدنظر قرار گیرد و ابلاغ 
شود، با تعویق زمانی روبرو و ۲۴ اسفندماه به عنوان زمان جدید 

برگزاری مجمع انتخاباتی این فدراسیون پیشنهاد شده است.

با برکناری شهاب الدین عزیزی خادم و با شروع هفته کاری، 
از  از منصوبان عزیزی خادم در فدراسیون فوتبال  تعداد 
سمت های خود استعفا دادند یا برکنار شدند. هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال با استفاده از اختیار قانونی خود، روز پنج 

شنبه هفته گذشته حکم به برکناری موقت عزیزی 
تا  او  و  دادند  فدراسیون  این  ریاست  از  خادم 
زمان برگزاری مجمع عمومی )احتمالاً در اواخر 
اردیبهشت ۱۴۰۱( از سمت خود عزل شده است.

از  زیادی  تعداد  خادم،  عزیزی  رفتن  با 
قبل منصوبان او در این فدراسیون، 

از اینکه حکم برکناری یا 
شود،  صادر  آن ها  اخراج 
تصمیم به کناره گیری از 
گرفته اند  سمت هایشان  
و از شنبه تاکنون، ۱۳ تن 

از منصوبان وی با توجه به اینکه مورد تایید و حمایت 
را اعلام  نبوده اند، استعفای خود  میرشاد ماجدی 
کردند. مدیر روابط عمومی، رئیس دفتر، مشاوران 
و دستیاران عزیزی خادم، رئیس کمیته IT، برخی 
کارکنان حاضر در کمپ تیم های ملی 
قبل از مواجهه با حکم اخراج خود، این 

فدراسیون را ترک کرده اند.
خادم  عزیزی  عزل  هنوز  چه  اگر 
قطعی نشده است اما با توجه به 
اکثر  در یک سال گذشته  اینکه 
انتصاب ها در فدراسیون فوتبال با 

توجه به ارتباطات شخصی عزیزی خادم انجام شده بود نه 
بر اساس صلاحیت ها و آزمون های استخدامی، این نفرات 
هم وسایل خود را جمع کردند و از فدراسیون فوتبال رفتند. 
بسیاری از اقوام نزدیک او در این یک سال در فدراسیون 
فوتبال مشغول شده بودند؛ از جمله پسر عمو و پسر خاله 

عزیزی خادم!
این  مجموعه  به  نفر  بر ۸۰  بالغ  خادم،  عزیزی  دوره  در 
فدراسیون اضافه شدند. این اتفاق در شرایطی بود که عزیزی 
خادم وعده چابک سازی داده بود ولی در ماه های اخیر به 
زحمت می توانست دستمزد کارکنان خود را در موعد مقرر 

پرداخت کند.

وضعیت نیمکت تیم امید به زودی مشخص می شود. 
از روزی که تیم ملی فوتبال المپیک ایران با شکست 
تاجیکستان بعنوان تیم صدرنشین مجوز حضور در جام 
ملت های زیر ۲۳ سال آسیا را به دست آورد تا به الان 

سرنوشت نیمکت تیم امید نامشخص باقی مانده است.
مهدی مهدوی کیا توانست تیم ملی امید را از مرحله 
اول بازی های انتخابی المپیک ۲۰۲۴ پاریس عبور دهد، با 
این حال قرارداد او با فدراسیون فوتبال هیچ وقت رسمی 
نشد و مشخص نیست که او در ادامه مسابقات انتخابی 
المپیک هم هدایت تیم ملی امید را برعهده داشته باشد 

یا خیر.
»حسن کامرانی فر« -دبیرکل فدراسیون فوتبال- چند روز 

پیش درباره ماندن یا رفتن مهدی مهدوی کیا از تیم ملی 
امید اظهار داشت: تا الان سرمربی تیم 

ملی امید مهدی مهدوی کیا است و 
از این لحظه به بعد اعضای هیئت 
رئیسه فدراسیون فوتبال باید درباره 
ادامه یا قطع همکاری با او تصمیم 

تصمیمی  تاکنون  کنند.  گیری 
برای قطع همکاری با مهدوی 
اعضای  اما  نشده،  گرفته  کیا 
هیئت رئیسه در اولین فرصت 
درباره مسائل مهم فوتبالی از 
جمله سرمربی تیم ملی امید 

تصمیم می گیرند.
امید  تیم  نیمکت  روی  کیا  مهدوی  آینده  درخصوص 
مشخص شده است که مبلغ قرارداد مدنظر او با موافقت 
دلیل  به همین  و  است  نگرفته  قرار  فوتبال  فدراسیون 
بررسی  دست  در  سرمربی  این  جانشینی  گزینه های 
کریمی،  علی  درخشان،  حمید  رو،  این  از  است. 
حمید استیلی و رحمان رضایی در حال حاضر 
زیادی  چهار سرمربی ای هستند که شانس 
برای پذیرش هدایت تیم امید را دارند و 
فدراسیون فوتبال برای مشخص شدن 
هر چه سریعتر وضعیت تیم امید به 

سراغ آنها خواهد رفت.

فصل ریزش ها در فدراسیون فوتبال؛

منصوبان »خوبان عالم« رفتنی شدند

نیمکتِ پرابهام؛

۴ پرسپولیسی گزینه های جانشینی »مهدوی کیا«

درحاشیه
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